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SLOVENSKO: Mobilita ľudí je stále pomerne veľká. Fungujú prevádzky, fabriky a lockdown je
prerušovaný testovaniami,“ vysvetľuje Silvia Pastoreková v HNtelevízii.

Podľa virologičky z Biomedicínskeho centra SAV je jednou z príčin malého efektu lockdownu aj
zvýšená mobilita osôb kvôli plošnému testovaniu a pochybná kvalita antigénových testov. Hovorí aj o
nedisciplinovanosti ľudí, prítomnosti britskej mutácie či nedostatočnej štátnej kontrole.

Od prelomu rokov 2020 a 2021 platí na Slovensku tvrdý lockdown, ktorý sa dostavil po jeho menej
úspešných mäkších variáciách. Želané výsledky však neprišli a v kľúčových ukazovateľoch počtu
úmrtí a hospitalizovaných naša krajina láme negatívne rekordy.

O príčinách tohto stavu v rozhovore pre portál Hospodárske noviny porozprávala aj virologička
a riaditeľka Biomedicínskeho centra Slovenskej akadémie vied (SAV) Silvia Pastoreková. Podľa jej
mienky tu do hry vstupuje viacero faktorov.

„Opatrenia nie sú prísne. Na cestách je stále veľa áut, mobilita ľudí je stále pomerne veľká. Fungujú
prevádzky, fabriky a lockdown je prerušovaný testovaniami, kde ľudia vychádzajú  z domovov a
stretávajú sa, aj keď sa dodržiavajú odstupy a je systém načasovania, ale stále je to aktivita, ktorá
tých ľudí dostane von z bytov,“ myslí si.
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Príčinu pritom vidí aj v prítomnosti britskej mutácie, v stave nášho zdravotníctva, ale aj
v nedisciplinovanosti ľudí. „Je to určite aj o tom, že časť obyvateľstva buď z presvedčenia, alebo aj z
únavy, z nejakej rezignácie, nedodržiava opatrenia,“ konštatuje v tejto súvislosti.

Chybou podľa nej tiež je, že kontrola opatrení zo strany štátu nie je ideálna a rovnako poukázala na
pochybnú kvalitu antigénových testov. „Keď to skombinujeme s pravidelným používaním testov,
ktorých senzitivita je stále spochybňovaná, je naozaj otázna najmä v oblastiach, kde tá incidencia nie
je veľmi vysoká, tak vlastne toto vytvára nejaké podhubie na neustále šírenie infekcie,“ domnieva sa.
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